
Møde i Helsepædagogisk sammenslutning 

Onsdag d. 23.09.2020 kl. 10.00 -15.00 Midgård 

Tilstede: Michael Høybye, Jakob Bønløkke, Elke Bliese, Malin Puhst, Anne-Lene Jappe og Lind 

Einarsdóttir. 

 

1. Gennemgår referatet fra sidst: Pga. af corona er vi ikke kommet videre m. at invitere 

Andreas Fischer (AF) til Dk. I forhold til Bart V. materiale/ viden om udviklingen af 

helsepædagogikken og socialterapien…. Lige nu ligger den sag i en skuffe, men er ikke 

glemt. 

2. Beretninger: Ikke referatført. 

3. Udgivelser: Vi drøfter forslag til særnummeret om Helsepædagogik, fokus er på skolebørn. 

Lind savner en artikel om Helsepædagogisk uddannelse, dette drøftes og godkendes. Lind 

er tovholder på Marjatta artiklerne, TJ spørges i forbindelse m. børnebetragtninger. 

Der er et nyt møde med redaktionen og de norske repræsentanter i slut Jakob. Alle kan 

være med, Jakob sender info. Alle artikler sendes til Randi gerne inden midten af 

november. 

AF. hæfte om helsepædagogisk og socialterapeutisk metode følgende er besluttet. Anne-

Grethe har fået tilbud til tryk som vi har besluttet at bruge. Vi har besluttet 3000 

eksemplar. Vi drøftede muligheden for at sælge hæftet eller om det skal være gratis. Den 

første udgave dvs. de 3000 eksemplar bliver gratis, hvis vi på tidspunkt skal udgive igen så 

skal det evt. sælges. Jakob sørger for at AF. bliver spurgt om vi må sælge hæftet? 

4. Økonomi: Vi har bevilliget udgifter som ikke endnu er udbetalt  i alt 44.700. pengene går til 

to personer der søger uddannelsesstøtte samt økonomisk støtte til Alkunst. 

Vi har åbenbart en fejl på hjemmesiden, ansøgninger kommer ikke frem, vi ved om to der 

har forsøgt at søge igennem hjemmesiden. De får nu besked at sende mail direkte til MH 

og LE undersøger fejlen med Stand out Media.  

 

Omkostninger ifb. Med udgivelsen af AF hæfte trækkes fra den gamle Kairos konto som nu 

er lagt sammen med vores konto i alt c.a. 20.700 

 

Omkostninger ifb. Særnummeret – Steinerbladet bliver 10.000 plus moms som går til den 

danske redaktion. De danske institutioner kan købe ekstra nummeret til 20 NOK.  Vi skal 

skrive ud til repræsentanterne og spørge hvor mange eksemplar hvert sted vil købe. 

 

MH. Har fremlagt regnskab, det ser meget fornuftigt ud. 

5. Stævner, temadage, kurser: Stævnet 2021 udsat pga. uvisheden om Corona situationen. 

Sammenslutningen bruger ressourcer på udgivelser i stedet. Majdage er udsat til høstdage 

2021 og høstmødet afholdes i november Järna i stedet for Helsinki. Alkunst i Island er 

udskudt til 2022, næste forberedelsesmøde bliver sandsynligvis på Marjatta. 



6. Møde m. de pædagogiske retninger: D. 27. oktober, vi skal følge op. Der er ikke tydeligt 

hvem er tovholder, invitationer er ikke blevet sendt. Jakob tager kontakt til Terje og 

Christina om vi skal fastholde datoen eller udskyde til foråret 2021. 

7. Forberedelse af repræsentantskabsmøde på Tornsbjerggård: Jakob giver udtryk for at han 

er bekymret for at det snart kommer et besøgsforbud i øst-Jylland. Vi beslutter derfor at 

aflyse repræsentantskabsmødet. Jakob skriver ud til alle medlemmer. D. 8. marts 2021 

generalforsamling på Marjatta Bredeshave (Lind booker lokaler) gerne med rundvisning på 

skolehjemmet.  

Næste bestyrelsesmøder er aftalt på følgende datoer: 

 d. 25. november på Midgård kl. 10.00-15.00 

 d. 3. februar på Midgård kl. 10.00-15.00 

 

8. Pr. og kommunikation: Vi skal alle blive bedre til at sende nyheder og billederne til Lind for 

at det kan komme på vores hjemmeside, f.eks. det vi lægger op på Facebook.   

Det samme hvis man har materiale til hjemmesidens intranet. 

9. Eventuelt: 

 
Ref. LE 


